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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

    
Výbor pro zdravotnictví  

ZÁPIS ze 17. jednání 
Výboru pro zdravotnictví konaného dne 25. 5. 2022 v 15:00 hod. 

on-line, formou videokonference, v prostředí Cisco Webex 
     

 
Přítomni: Ing. Miloš Růžička, Ing. Jana Komrsková, prof. Ing. Mgr. Martin Dlouhý, Dr., MUDr. Marián Hošek, , MUDr. 

Tomáš Kaštovský, Ing. Jakob Hurrle, Ing. Radek Lacko, Marta Schwarzová  
 
Omluveni:          Bc. Filip Brückner; PharmDr. Petr Fifka; Mgr. Marcela Janečková; MDDr. Bára Malíková 
 
Nepřítomni: ---  
 
Hosté:                radní Mgr. Milena Johnová; Ing. Alena Havelková, ředitelka ZDR MHMP; Ing. Alice Mezková,      
                               MPA zástupkyně ředitele MHMP pro Sekci služeb občanům; Mgr. Hana Hrabětová, zástupkyně    
                               ředitelky CCHM 
 
Externí hosté:      Petr Schreib, ČTK 
    
Jednání řídil: Ing. Miloš Růžička, předseda Výboru pro zdravotnictví  ZHMP      

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu a volba ověřovatele 

3. Schválení zápisu ze dne 27.04.2022 

4. R-44150 k návrhu na schválení záměru výsledné podoby pobytové komunitní služby v příspěvkové organizaci 
Centrum služeb pro rodinu a dítě a dětský domov Charlotty Masarykové pro děti dlouhodobě umístěné  
v transformované službě „domov pro děti do 3 let“ 

5. R-44034 ( Z-10348) k návrhu na uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace č. 
DOT/81/03/001420/2022 s příjemcem dotace Domov Sue Ryder, z. ú., se sídlem Michelská 1/7, 140 00 Praha 4, 
IČO: 26204673 

6. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP 

7. Různé 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 
Jednání zahájil v 15.06 předseda výboru Ing. Miloš Růžička. Konstatoval, že jednání výboru bylo řádně svoláno, že členové 
výboru dostaly podkladové materiály včas k dispozici a že při počtu aktuálně připojených sedmi členů je výbor 
usnášeníschopný. 
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M. Růžička předkládá úpravy v programu – nově navrhuje bod č.6  -  projednání tisku R-43840 Vyhodnocení lékařské 
pohotovostní služby zajišťované a financované hlavním městem Prahou za rok 2021 a bod č.7 – projednání tisku Z-10420 
k návrhu na poskytnutí individuální jednorázové neinvestiční účelové dotace společnostem Agency for Migration and 
Adaptition AMIGA, z.s., FOKUS Praha, z.ú., Green doors, z.ú. a Terapeutická linka Sluchátko, z.ú a k návrhu na úpravu 
rozpočtu vlastního města Prahy v kap. 05 s tím, že tento tisk ( bod č. 7 ) byl projednán na pondělní Radě pod č. R-44222. Tisk 
byl zaslán v podkladech v původním bodu č. 6 – „Souhrnná informace o tiscích“ a nyní je předkládán jako samostatný bod 
k projednání a to na přání paní radní a odboru ZDR. 
Původní bod č. 6 a č. 7 se tímto posunují na pozici bodů č. 7 a č. 8. 

 

2. Schválení programu a volba ověřovatele 
Předseda výboru dává ke schválení upravený návrh programu a jeho ověřovatele, navrhuje paní Ing. Janu Komrskovou, 
která souhlasí. Poté dává hlasovat o usnesení v tomto znění: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.      s ch v a l u j e 
        navržený upravený program jednání a ověřovatele, jímž je místopředsedkyně výboru, Ing. Jana Komrsková 
 
přijato, pro: 7 , proti: 0 , zdržel se: 0 , mimo místnost: 0 

 

3. Schválení zápisu ze dne 27.04.2022 
Zápis z předešlého jednání výboru členové obdrželi předem v podkladových materiálech a nevznesli vůči němu žádné 
námitky ani připomínky. Výbor hlasuje o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.     s ch v a l u j e 
       zápis ze 16. jednání výboru konaného dne 27.04. 2022 
 
přijato,  pro: 7 , proti: 0 , zdržel se: 0 , mimo místnost: 0 

 

4. R-44150 k návrhu na schválení záměru výsledné podoby pobytové komunitní služby v příspěvkové organizaci 
Centrum služeb pro rodinu a dítě a dětský domov Charlotty Masarykové pro děti dlouhodobě umístěné v 
transformované službě „domov pro děti do 3 let“ 

M. Růžička vítá paní Mgr. Hrabětovou, jakožto zástupkyni ředitelky této organizace a předává úvodní slovo paní radní.  
M. Johnová uvádí, že jde o dlouhodobý záměr přebudovat kojenecký ústav a dětský domov do zařízení, které bude 
respektovat moderní pojetí péče o ohrožené děti, které nelze ponechat v biologické rodině a ani se nedaří najít pro ně 
náhradní rodinu. Obsah výše zmíněného tisku reprezentuje obrázek, jak by měly služby v domově v budoucnu vypadat. 
Radní děkuje celému vedení domova za obtížnou práci, kterou již mají za sebou, kde prošlapávají cestu v této oblasti 
nejen Praze, ale i celé republice. 
Mgr. Hrabětová na úvod sděluje, že se domovu podařilo otevřít první komunitní byt, kde mohou být umístěny celkem čtyři 
děti a poukazuje na zlepšení jejich vývoje. Sděluje, že jedna holčička po umístění v tomto bytě, jež je postižená DMO  
a spastickou rukou začala chodit a chlapci se úspěšně začlenili do školního kolektivu. Děti, které se nacházejí v ústavní péči, 
mají zcela jiný způsob života, o všechny jejich potřeby je předem postaráno -  od stravy a oblečení až po program a právě 
tím chce paní zástupkyně demonstrovat, že žít v komunitním bytě, kde se děti musejí alespoň částečně postarat o své 
potřeby, je úplně něco jiného než žít v ústavní péči, rozvíjí to jejich samostatnost, a proto to by to mělo být více 
podporováno. 
Dále uvádí, že je připraven druhý byt, čeká se na schválení registrace, aby i další děti mohly být začleněny do komunitního 
způsobu bydlení. Cílem tohoto tisku je dosáhnout počtu čtyř bytů a umístění celkem 16 dětí. Oproti školskému zákonu, 
který stanoví optimální počet v podobných zařízení 6 – 8 dětí, vedení DDCHM spolu s paní radní preferují jako optimální 
počet 4 děti v jednom komunitním bytě, jelikož péče o děti může být individuálnější a specifičtější. Je zde snaha o to, aby 
děti mohly žít co nejběžnějším způsobem života jako jejich ostatní vrstevníci. 
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M. Růžička děkuje za poskytnuté informace a ptá se, kolik zaměstnanců je třeba na jednu dětskou skupinu. Paní Hrabětová 
odpovídá, že na 4 děti je potřeba 8 zaměstnanců. Tento počet je dán směnným provozem, je nutné dodržovat Zákoník 
práce, ale jakmile děti dorostou, personální zátěž se zmírní. M. Johnová souhlasí s paní Hrabětovou ohledně finanční 
náročnosti na směnnost ústavní péče a dodává, že je potřeba pracovat s pěstounskou péčí, která je levnější, nicméně 
situace ohledně pěstounské péče je v Praze velmi špatná. Praha se snaží rozšířit řady pěstounů, proběhla i kampaň ohledně 
rozšíření pěstounské péče.  Radní uvádí, že má smysl, aby Praha podporovala a investovala do služeb, jež pomáhají rodičům 
zvládnout péči o své vlastní děti. DD Ch. Masarykové je poslední možnost pro děti, které se nedaří umístit do náhradní 
rodiny nebo pěstounské péče. 
Předseda otevírá rozpravu a hlásí se MUDr. Hošek. Sděluje, že je dobře hledat jiný způsob jak řešit situaci ohledně 
postižených dětí v ústavní péči, když není dostupná péče pěstounská.  Obává se, že vznikne pracovní skupina lidí, jež se 
bude v komunitních bytech střídat a potom je možné, že se zcela vytratí rodinný duch celého zařízení a nevznikne tak vztah 
mezi pracovníky a dětmi. 
Mgr. Hrabětová uvádí, že pracovníci jsou přijímání pouze do jednoho bytu, nebudou se střídat, u prvního bytu to funguje 
výborně a nemají žádnou fluktuaci zaměstnanců. Systém je nastaven tak, že noví zaměstnanci jsou přijímáni do dětského 
domova, na děti si zvykají a poté se přesouvají společně do komunitního bytu. Pokud by zaměstnanci dětského domova 
měli korzovat mezi byty, nemělo by to smysl. 
MUDr. Hošek se dále ptá, jak se dětský domov liší od Klokánku. 
Mgr. Hrabětová odpovídá, že Klokánek je zařízení vyžadující okamžitou pomoc, jedná se o krizové zařízení na dobu 
maximálně 6. měsíců. Dětský domov je zaměřený na rodinný způsob péče, kde děti mohou být až do 26 let svého věku, 
pokud studují nebo se připravují na další život. Jedná se o jinou formu péče. 
J. Hurrle se ptá na financování, jaká je perspektiva, aby stát financoval větší část péče o děti.  
M. Johnová odpovídá, že dosud stát financoval 3,5 úvazku zaměstnance a MHMP 4,5 úvazku. Nově je dohoda, že stát bude 
financovat 5 úvazků a MHMP úvazky 3. Radní dále sděluje, že v současnosti je ústavní péče v kompetenci tří resortů: MZ, 
MŠ a MPSV. Toto vidí jako velký problém a doufá, že v dohledné době se situace změní a celou problematiku bude řešit 
pouze Ministerstvo práce a sociálních věcí, což podstatně ulehčí komunikaci a spolupráci nejen v oblasti financování. 
Předseda M. Růžička děkuje a ukončuje debatu. Je přistoupeno k hlasování o usnesení. 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.     s ch v a l u  j e 
      záměr v takové formě, v jaké je předložen  
 
II.    b er e  n a  v ě d o m í  

připravovaný tisk R - 44150 k návrhu na schválení záměru výsledné podoby pobytové komunitní služby v p.o. Centrum 
služeb pro rodinu a dítě dětský domov Ch. Masarykové pro děti dlouhodobě umístěné v transformační službě „domov 
pro děti do 3 let“ 

 
přijato,  pro: 7 , proti: 0 , zdržel se: 0 , mimo místnost:  0 

 

5. R-44034 ( Z-10348) k návrhu na uzavření Dodatku č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace č. 
DOT/81/03/001420/2022 s příjemcem dotace Domov Sue Ryder, z. ú., se sídlem Michelská 1/7, 140 00 Praha 4, IČO: 
26204673 

Předseda výboru předává úvodní slovo paní ředitelce Havelkové. Ta uvádí, že se jedná o tisk, kterým byl uzavřen dodatek 
k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace. V podstatě v rámci grantového řízení byla společnosti Sue Ryder přiřknuta 
dotační podpora, ale bohužel došlo k opomenutí jednoho řádku v rámci rozpočtu a to ve výši 80 tisíc, který nebyl této 
společnosti schválen a protože odbor chtěl tuto věc napravit, tak po dohodě s odborem legislativy bylo navrženo uzavřít 
Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě, doplnit grantovou podporu a navýšit společnosti dotaci o tuto sumu. Jedná se  
o formální chybu a je třeba ji napravit. 
M. Růžička děkuje, otevírá rozpravu, nikdo se nehlásí a tak přistupuje k hlasování o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
  
I.   d o p o r u č u j e 
materiál ve znění tisku R-44034 ( Z-10348) Zastupitelstvu hl. m. Prahy ke schválení 
 
přijato,  pro: 7, proti: 0 , zdržel se: 0 , mimo místnost: 0 
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6.    R-43840 Vyhodnocení lékařské pohotovostní služby zajišťované a financované hlavním městem Prahou za rok 2021 
 
Předseda M. Růžička se úvodem ptá na další osud tohoto materiálu. Slovo si bere Ing. Havelková a sděluje, že je tento tisk je 
pouze informativní a bude předkládán pouze jako informace Radě HMP. Jedná se o každoroční materiál, ve kterém je 
uvedeno, jak LPS fungovala, kolik bylo ošetřeno pacientů a jak byla financovaná. 
Slovo přebírá Ing. Čelikovská a opakuje, že se jedná pouze o informativní tisk, ale odbor si přál s ním vystoupit a seznámit 
členy výboru s jeho obsahem. Jediná změna v loňském roce spočívá v tom, že se navyšovala finanční podpora. Ing. 
Čelikovská dále hovoří, jaké obory LPS Praha zajišťuje, kolik poskytovatelů službu poskytuje apod. Zmiňuje, že nejvyšší 
návštěvnost byla na zubní pohotovosti Městské polikliniky, která ošetřila více než 19 tisíc pacientů, což je enormní číslo. 
Hovoří o tom, že v oboru všeobecného lékařství bylo za loňský rok ošetřeno pouze 60% Pražanů, 18,5% obyvatel 
Středočeského kraje, asi 12% pacientů z ostatních krajů a 9% tvoří cizinci. Tento nepoměr je způsoben tím, že Středočeský 
kraj nemá pohotovost zajištěnu v takovém rozsahu, jak by bylo potřeba a většina obyvatel tedy dojíždí na pohotovost do 
Prahy. Ing. Čelikovská dále hovoří o finančním přehledu na jednotlivé obory LPS a o jejím každoročním navyšování. 
M. Růžička děkuje a ptá se, kdy materiál bude projednávat Rada HMP. Ing. Havelková odpovídá, že pravděpodobně již  
6. června. 
Předseda M.R. navrhuje, aby téma LPS bylo zařazeno opětovně na program dalšího jednání výboru, kde by byly 
zodpovězeny otázky týkající se vyřešení kvality prostor LPS a současně se projednal návrh postoje výboru pro rok 2023  
a také jak komunikovat se Středočeským krajem o tom, jak vyvážit finanční stránku mezi jím a Prahou. 
Nikdo se nehlásí do debaty, předseda M. Růžička dává hlasovat o usnesení: 
 
Výbor pro zdravotnictví 
 
I.   b e r e  n a  v ě d o m í  
   informaci ve znění tisku R-43840 
 
přijato,  pro: 7 , proti: 0 , zdržel se: 0 , mimo místnost: 0 
 

 

7.  R-44222 (Z-10420) K návrhu na poskytnutí individuální jednorázové neinvestiční účelové dotace společnostem Agency 
for Migration and Adaptation AMIGA, z.s., Fokus Praha, z.s., Green doors, z.s.,  Terapeutická linka Sluchátko, z.s.  
a k návrhu na úpravu rozpočtu hl.m. Prahy v kap.05 
 
 
V 16:05 se odhlásili MUDr. Kaštovský a Ing. Lacko, výbor není usnášeníschopný. 
 
 
M. Růžička předává slovo paní radní, která uvádí, že obsahem tohoto tisku jsou 4 dotace, v nichž bude figurovat  
5 organizací.  Pátou organizací bude Metropolitní zdravotnický servis (MZS), který má za úkol koordinovat multioborový tým 
zaměřený na pomoc lidem prchajícím z Ukrajiny, kteří se potřebují vyrovnat s traumatizujícími zážitky, které si z domova 
přivážejí a potřebují k tomu odbornou péči. MZS byl osloven, aby dal dohromady organizaci, ve které bude fungovat tým 
složený z odborníků na duševní zdraví a současně bude schopný zapojit i odborníky z řad Ukrajinských uprchlíků – též 
specialistů na duševní zdraví. Takto sestavený tým bude schopen pomáhat překonávat útrapy svých krajanů a pomoci jim se 
znovu zapojit do běžného života na dobu jejich pobytu na území ČR. 
Mezi příjemce dotace je zahrnuta společnost AMIGA, která se soustřeďuje na adaptaci cizinců v ČR, spolupracuje s uprchlíky 
a zajistí odborníky z jejich řad, kteří budou pracovat s českými psychology a psychiatry. Společnosti Green doors a Fokus 
budou vyhledávat české specialisty a budou garantovat péči. Poslední společností je terapeutická linka Sluchátko, jež 
rozšiřuje své řady o ukrajinské kolegy a zapojí se tak do pomoci uprchlíkům. 
Ing. Havelková doplňuje, že ve smlouvě je doplněno, že společnost Fokus navíc bude poskytovat i zdravotní služby. 
 
Předseda M. Růžička ukončuje diskusi a vzhledem k tomu, že výbor není usnášeníschopný, není k tomuto bodu přijato 
žádné usnesení. 
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8. Souhrnná informace o tiscích předkládaných Radě a Zastupitelstvu HMP  

 
K tomuto bodu nemá nikdo z přítomných žádný dotaz ani připomínku. Vzhledem k tomu, že výbor již není usnášeníschopný, 
není k tomuto bodu přijato žádné usnesení. 

 

9. Různé 

 
O slovo se hlásí MUDr. Hošek a rád by otevřel téma pediatrické péče. Uvádí, že v dnešní době je velký problém 
s pediatrickou péčí nejen v Praze, ale v celé republice. Chtěl by vyzvat zástupce Prahy, zda by iniciovali schůzku jak na úrovni 
Ministerstva zdravotnictví, tak s odbornými společnostmi pediatrie a také s nemocnicemi. Problém nedostatku pediatrů má 
mnoho příčin. Problém vidí v dlouhé atestaci budoucích adeptů pediatrie a finanční náročnosti. Jedná se o dlouhodobý 
proces, který končí raději volbou  obecného lékařství než pediatrie a tímto způsobem pediatrů ubývá a snižuje se jejich 
počet. MUDr. Hošek uvádí, že bydlí na území Prahy 6, kde dnes není možnost sehnat pediatra a v návaznosti na uprchlickou 
krizi nebudou mít ukrajinské matky možnost poslat své děti na očkování a do škol, když nemají možnost sehnat pediatra pro 
své děti. Je třeba otevřít diskuzi na toto téma a zamyslet se nad tím, jak podpořit tuto péči z hlediska Prahy. 
M. Johnová reaguje a sděluje, že již řada kroků byla podniknuta, o tématu se hovoří a pracuje se na něm. Vznikla úzká 
spolupráce s MUDr. Cabrnochovou, (praktická lékařka pro děti a dorost, vedoucí katedry Praktického lékařství pro děti  
a dorost IPVZ Praha, členka výboru Vakcinologické společnosti ČLS JEP). Jsou domluvena další jednání s náměstkem pro 
zdravotní péči z nemocnice Motol o zapojení a zaškolování budoucích pediatrů. Praha se chystá finančně motivovat 
pediatry, aby po ukončení studia zůstali v Praze. Na závěr podotýká, že velký problém nejsou pouze pediatři, ale  
i pedopsychiatři. 

 

Předseda výboru děkuje všem členům a hostům a ukončuje jednání v 16:45. 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Ověřil: Ing. Jana Komrsková, místopředsedkyně Výboru pro zdravotnictví ZHMP   
Zapsal: Marta Schwarzová, MHMP – OVO,  tajemnice Výboru pro zdravotnictví   

Ing. Miloš Růžička 
předseda Výboru pro zdravotnictví ZHMP 

 
 
 
 
 


